
 
 
Valtuustoaloite kunnan metsävarojen sijoittamisesta 
   
Kunnanhallitus 16.03.2020 § 65    
47/00.02.00/2020 [Valtuustoaloite kunnan metsävarojen sijoittamisesta]    

 
 
Kunnanvaltuusto 30.09.2019 § 68 
 
Keskustan valtuustoryhmä jätti kokouksessa valtuustoaloitteen, jossa esitetään, 
että  
 
"Tohmajärven kunnan tulee budjetoida vuosittain 100.000 € metsähakkuista joko 
Metsäliiton A-lisäosuuksiin tai mikäli puukauppa menee kilpailutuksen takia muille 
yhtiöille, tulee rahat ohjata osakkeisiin tai osakerahastoihin. Sijoituskohteista 
päättää kunnanhallitus erikseen talous- ja hallintojohtajan esityksestä. Hakkuun 
tulee perustua voimassaolevaan metsäsuunnitelmaan." 
 
Aloite kokonaisuudessaan on pöytäkirjan oheismateriaalina (0 01 016) 
 
Aloitteen on allekirjoittanut Marko Mannisen lisäksi 12 keskustan 
valtuustoryhmän valtuutettua. 
 
 
Päätös: Valtuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen 
valmisteltavaksi.  
  
_________  
 
Kunnanhallitus 14.10.2019 § 260 
 
14.10.2019 
 
asian valmistelijat: talous- ja hallintojohtaja 
   
Päätösehdotus: Kunnanhallitus antaa aloitteen kunnan johtoryhmälle 
valmisteltavaksi. 
   
Päätös: Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän päätösehdotuksen.  
  
_________ 
  

 
 Kunnanhallitus 16.03.2020 
 
 Kunnanvaltuusto on hyväksyessään 16.12.2019 vuoden 2020 talousarvion 

päättänyt, että puunmyyntituloista käytetään 100.000 euroa Metsäliiton A-
lisäosuuksiin tai mikäli kauppa menee muille yhtiöille, osakkeisiin tai 
osakerahastoihin. 

  
 
Valmistelija talous- ja hallintojohtaja 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja 



 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää edellä esitetyn vastauksena valtuustoaloitteeseen ja 

esittää samalla valtuustolle, että valtuusto toteaisi aloitteen loppuun käsitellyksi.  
 
Marko Manninen teki kokouksessa pohjaesityksestä poikkeavan esityksen:  
"Kunnanvaltuusto on hyväksyessään 16.12.2019 vuoden 2020 talousarvion 
päättänyt, että puunmyyntituloista käytetään 100.000 euroa Metsäliiton A-
lisäosuuksiin tai mikäli kauppa menee muille yhtiöille, osakkeisiin tai 
osakerahastoihin. 
Kunnanhallitus esittää, että jatkossa Tohmajärven kunnassa varaudutaan 
vuosittain talousarvion laadinnan yhteydessä budjetoimaan 100.000 euroa 
aloitteen mukaisesti. Kunnanhallitus esittää edellä esitetyn vastauksena 
valtuustoaloitteeseen ja esittää samalla valtuustolle, että   valtuusto toteaisi 
aloitteen loppuun käsitellyksi."  
 
Vilho Mikkonen teki myös pohjaesityksestä poikkeavan esityksen, että 
metsävarallisuutta ei käytetä sijoitustoimintaan ollenkaan.  
 
Keskustelun kuluessa Helena Pakarinen ja Tommi Pesonen kannattivat Marko 
Mannisen tekemää esitystä. Jouni Martiskin kannatti Vilho Mikkosen tekemää 
esitystä.  
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi kokouksessa tehdyt vastaesitykset  
1) Marko Mannisen esitys ja  
2) Vilho Mikkosen esitys, joten ensin on suoritettava äänestys näiden esitysten 
välillä ja sen jälkeen voittaneen esityksen ja esittelijän esityksen välillä 
 
Äänestys 1.  
Äänestysesitys oli seuraava:  
Ne, ketkä kannattavat Marko Mannisen vastaesitystä, äänestävät "jaa",  
ja ne, ketkä kannattavat Vilho Mikkosen vastaesitystä, äänestävät "ei".  
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen.  
 
Äänestyksen tulos:  
Äänestyksessä annettiin 5 "jaa"-ääntä (Väistö Leena, Sairanen Marketta, Pesonen 
Tommi, Pakarinen Helena, Manninen Marko), 2 "ei"-ääntä (Mikkonen Vilho, 
Martiskin Jouni).  
Puheenjohtaja totesi Marko Mannisen esityksen voittaneen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että tämän jälkeen on äänestettävä Marko Mannisen ja 
kunnanhallituksen esityksen välillä.  
 
Äänestys 2.  
Äänestysesitys oli seuraava:  
Ne, ketkä kannattavat esittelijän esitystä, äänestävät "jaa",  
ja ne, ketkä kannattavat Marko Mannisen vastaesitystä, äänestävät "ei".  
Äänestys suoritetaan nimenhuudolla.  
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen.  
 
Äänestyksen tulos:  
Äänestyksessä annettiin 0 ”jaa”-ääntä, 5 "ei"-ääntä (Väistö Leena, Sairanen 
Marketta, Pesonen Tommi, Pakarinen Helena, Manninen Marko), 2 tyhjää 
(Mikkonen Vilho, Martiskin Jouni). 
 



Päätös Puheenjohtaja totesi kunnanhallituksen päätökseksi tulleen Marko Mannisen 
kokouksessa tekemä esitys: Kunnanhallitus esittää, että jatkossa Tohmajärven 
kunnassa varaudutaan vuosittain talousarvion laadinnan yhteydessä 
budjetoimaan 100.000 euroa aloitteen mukaisesti. Kunnanhallitus esittää edellä 
esitetyn vastauksena valtuustoaloitteeseen ja esittää samalla valtuustolle, että 
valtuusto toteaisi aloitteen loppuun käsitellyksi 
 
- Merkitään, että Vilho Mikkonen ja Jouni Martiskin jättivät pöytäkirjaan eriävän 
mielipiteensä. 

  
 
 _________ 
 


